
 

 

 
ΕΡΩΤΗΣΗ & Α.Κ.Ε. 

Αθήνα, 28/11/2024 
 

Του:  Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Β3' Νότιου Τομέα Αθηνών 
  

ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Εξωτερικών   
  Τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

ΘΕΜΑ:  «Ανάγκη διευκρινίσεων για τους λόγους που επιλέχθηκε ο τραπεζικός 

λογαριασμός της εταιρείας Price Waterhouse and Coopers (PWC) προκειμένου 
για τη δωρεά δέκα εκατομμυρίων ευρώ από την Σαουδική Αραβία προς την 
Ελλάδα και όχι τραπεζικός λογαριασμός του ίδιου του Ελληνικού Δημοσίου» 

 

 

Κύριοι Υπουργοί, 

Μας εξέπληξαν τα περιεχόμενα σε άρθρο της ηλεκτρονικής έκδοσης της εφημερίδας Αυγή, της 

27/11/2024, όπου ο αρθρογράφος διατύπωσε, στα πλαίσια σχετικού άρθρου, ερώτημα σχετικά 

με τους  λόγους για τους οποίους η κυβέρνηση έδωσε τραπεζικό λογαριασμό που ανήκει στην 

PWC και όχι στο Ελληνικό Δημόσιο, προκειμένου για τη δωρεά δέκα εκατομμυρίων ευρώ από 

την Σαουδική Αραβία προς την Ελλάδα. Στο ως άνω άρθρο καταγράφεται, πως η κυβέρνηση, 

όπως προκύπτει μέσω διαρροών, έδωσε απάντηση κενή περιεχομένου αναφορικά με την 

σοβαρή καταγγελία του πρέσβη επί τιμή και πρώην επικεφαλής της Υπηρεσίας Διεθνούς 

Αναπτυξιακής Συνεργασίας (ΥΔΑΣ), Νίκου Βαμβουνάκη, σχετικά με τη δωρεά δέκα  

εκατομμυρίων δολαρίων από τη Σαουδική Αραβία προς την Ελλάδα για την αντιμετώπιση του 

κορωνοϊού. Δηλώνει ο παραπάνω αρθρογράφος, πως ο ως άνω, κ. Βαμβουνάκης, κατήγγειλε 

ότι τα ανωτέρω δέκα εκατομύρια ευρώ δεν είχαν προορισμό κάποιο λογαριασμό του Δημοσίου 

αλλά την εταιρεία Price Waterhouse and Coopers. Εκτιμά ο προαναφερθείς αρθρογράφος, 

πως το προηγούμενο δεν έγινε με ευθύνη της Σαουδικής Αραβίας αλλά της ελληνικής 

κυβέρνησης. Παραθέτει, μάλιστα, το ανωτέρω άρθρο, τις εξής δηλώσεις του ως άνω πρέσβη 

επί τιμή: «δε νομίζω ότι θα ισχυριστεί κάποιος ότι οι Σαουδάραβες επέλεξαν να πιστωθούν τα 

10.000.000 δολάρια στον λογαριασμό μιας διεθνούς ελεγκτικής εταιρείας επειδή δεν μας 

εμπιστεύονται ως χώρα. Θα ήταν κόλαφος για την Ελλάδα, αφού θα σήμαινε ότι ο δωρητής 

αμφιβάλλει για τη διαφανή διαχείριση του ποσού από την κυβέρνησή σας. Άλλωστε, ο 

λογαριασμός αυτός δόθηκε στους Σαουδάραβες από εμάς τους ίδιους». 

Το παραπάνω περιγραφόμενο, όπως αναφέρεται, περαιτέρω, στο ανωτέρω άρθρο της 

εφημερίδας Αυγή, δημοσιεύτηκε ως είδηση και στην  ημερήσια εφημερίδα πανελλαδικής 

κυκλοφορίας «Εφημερίδα των Συντακτών», με πρόσθετο σχόλιο του ανωτέρω αρθρογράφου 

ότι η κυβέρνηση δεν απάντησε σχετικά, επισήμως. Μάλιστα, καταγράφεται στο εν λόγω άρθρο 

ότι η ιστοσελίδα του Διαδικτύου «tvxs.gr», σχολίασε, πως κυβερνητικές πηγές έδωσαν 

εξηγήσεις, οι οποίες δεν απαντούν στην ουσία των ερωτημάτων. Αναφέρει στη συνέχεια το 

παραπάνω άρθρο της Αυγής, πως πηγές της κυβέρνησης δήλωσαν επί του θέματος τα εξής: 

«Η κυβέρνηση της Σαουδικής Αραβίας έχει εκφράσει προς την ελληνική πλευρά την πρόθεση 

δωρεάς για την υποστήριξη του Εμβολιαστικού προγράμματος. Το τελικό περιεχόμενο της 

σύμβασης δωρεάς στο σχέδιο του “Memorandum of Financial Contribution”, που αναφέρεται 

στο δημοσίευμα, δεν έχει ολοκληρωθεί σύμφωνα με τις ισχύουσες διατάξεις του νόμου». 
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Στο ανωτέρω άρθρο της Αυγής καταγράφεται επίσης ότι, αναφορικά με τα ερωτήματα που 

έθεσε ο ως άνω πρέσβης για τους λόγους που δεν υπάρχει κάποια επίσημη καταγραφή επί 

των παραπάνω διαλαμβανόμενων, οι ίδιες πηγές αναφέρουν ότι: «Κατά συνέπεια δεν έχει 

υπογραφεί ούτε τελική σύμβαση, ούτε και έγινε οποιαδήποτε μεταφορά χρημάτων. Ως εκ τούτου 

δεν υπάρχει καμία επίσημη πράξη που θα ήταν ανακοινώσιμη, όπως γίνεται σε όλες τις δωρεές 

που έχουν πραγματοποιηθεί μέχρι σήμερα για την ενίσχυση του Εθνικού Συστήματος Υγείας». 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,       

 

 

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 

 

Ολοκληρώθηκε, τελικά, η μεταφορά του παραπάνω αναφερόμενου χρηματικού ποσού από το 

κράτος της Σαουδικής Αραβίας προς την Ελλάδα; Αν ναι, με ποιον τρόπο χορηγήθηκαν στη 

χώρα μας τα παραπάνω χρηματικά ποσά, που κατατέθηκαν και πώς διατέθηκαν; 

Παρακαλώ, χορηγήστε μου όλα τα σχετικά με την παραπάνω συναλλαγή 

έγγραφα, που αποτυπώνουν, αρχικά, την κατάθεση του ανωτέρω χρηματικού 

ποσού στην PWC, και περαιτέρω, αφενός, την παραλαβή του εν λόγω ποσού 

από το ελληνικό Δημόσιο, και αφετέρου, την διάθεση του σχετικού χρηματικού 

ποσού χάριν του σκοπού για τον οποίο διατέθηκαν  

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ  

  

 

 




